

展覽焦點

Exhibition Spots

- 9 藝術界的回教托鉢僧
——比利時當代大師蘭德育/艾莉·塞格曼著 謝佩霓譯
A Dervish in the Art Field:
——Octave Landuyt, the Contemporary Belgian Master/Elie Saegman Translated by Beatrice Hsieh Gijzen
- 11 迎接「第二屆名古屋國際科技藝術特展ARTEC'91」/蘇守政
The 2nd International Biennale in Nagoya-ARTEC'91/Su, Shou-Cheng
- 14 鏡頭底下的山水——露易絲·康納攝影中國展/劉淑芬
The Landscape in the Lense
——"Photographs from China" of Lois Conner/Liu, Shu-Fen
- 15 中華民國第七屆版印年畫展/陳樹升
The Seventh New Year Print Exhibition/Chen, Shu-Sheng

專輯

Features

- 清末民初的海上派
The Hai-Shang Painting School: Its Evolution during the Period in between the End of the Ching Dynasty and the Beginning of the R.O.C.
- 18 海上派溯源/劉芳如
Hai-Shang School: Its Origin/Liu, Fang-Ju
- 20 海上名家選介/劉芳如
Hai-Shang School: Its Masters & Their Masterpieces/Liu, Fang-Ju
- 42 趙之謙繪畫的理念與發展/王家誠
The Concepts & the Evolution of the Fainting Art of Chau, Chin-Chian/Wang, Chia-Cheng

工藝

Artifacts of Taiwan

- 臺灣工藝的發展與變遷(中)/江韶瑩 56
Cosmos of Handicrafts: The Evolution II/Chiang, Shau-Ying
- 木竹藤工藝的創作與鑑賞(下)/鐘義明 61
Woodcrafts, Bamboocrafts & Rattanrafts: The General Introduction II/Chung, I-Ming

思想起—臺灣書畫三百年

Taiwanese Calligraphy and Painting in the Recent Three Centuries

- 談臺灣光復前之傳統繪畫(一)/陳瓊花 72
On the Traditional Paintings Created before the Restoration of Taiwan I/Chen, Chiung-Hua
- 臺灣地區三百年來書法風格之遞嬗(三)/麥擘章 79
The Transition of the Taiwanese Calligraphy Style in the Recent Three Centuries III/Mai, Chih-Jang

海外藝訊

INTERNATIONAL

- 現代與前衛——日本三大美術館聯手現代美術展/郭少宗 85
Modernity & Avantgarde
- A Sketch of the Fine Arts Exhibition of the Three Prominent Art Museums/Guo, Shau-Tzung